
HARDANGERFJORD 

Thon 

Hotel 

Sand-

ven er eit ærverdig hotell frå 

1857 fullt av sjel.  Hotellet ligg i 

idylliske omgivelsar med histo-

risk sus like ved fjordkanten i 

Norheimsund sentrum. Berre ein 

knapp times biltur frå Bergen.  

, NorSett av 20. og 21. mai 

til to dagar  

heimsund Hardanger  

 

Velkomen til Hardangerfjordseminaret 2017 

Hardangerfjordseminaret  kan i 2017 feire eit lite jubileum. I år er det 10. gong kan vi 

invitere deg til vakre Hardangerfjorden pynta i vårdrakt, fredag 5 og laurdag 6. mai.   

Seminaret er sidan starten etablert som ein nasjonal arena for spørsmål knytt til for-

valtinga av fisk, vassdrag, fjord og kystmiljø.  To intense dagar med siste nytt frå nasjo-

nal — og internasjonal naturvitskapeleg kompetanse, har for mange blitt til ein fast 

årleg møteplass.   

Ti år går raskt og mykje har skjedd. Behovet for å dele kunnskap og erfaring som 

grunnlag og inspirasjon for ei berekraftig forvalting av vår felles naturarv er kanskje 

endå viktigare i dag.                                                                                                                      

Målet med seminaret er det same og minst like aktuelt som då vi starta:            

«Hardangerfjordseminaret skal bidra til kunnskap for å ei bærekraftig for-

valting av vår felles naturarv og sikre «levande fjordar og levande vassdrag» 

for nye generasjonar.» 

Norheimsund, Hardanger 5. og 6. mai 2017 Mars 2017 

Sett av to dagar i mai til siste nytt  

innan forsking, forvalting og politikk!  

....Seminaret for og nær fjord og 

vassdrag. 

seminaret 2017 

Thon Hotel Sandven, Norheimsund 
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Program fredag 5. mai                                                                                                                             

Møteleiar:  Bjarte Erstad, styreleiar NJFF-Hordaland og forbundsstyremedlem NJFF    

Tidspunkt Tema 

09.00 Registrering m/kaffe, kongressavdelinga Thon Hotel Sandven 

10.00 Opning Hardangerfjordseminaret   2017                                                                                                                      
Miljøvernsjef Kjell Kvingedal, Fylkesmannen i Hordaland 

10.15 Industrien 

«Veikart for en bærekraftig oppdrettsnæring»                                                                                            
Adm. direktør  Stein Lier-Hansen,  Norsk industri 

«Mer vill laks tilbake til elvene - noen tanker om hvordan vi kan nå dette målet»                                     
Adm. direktør Alf-Helge Aarskog, Marine Harvest ASA 

Spørsmål og drøfting. 

11.30 Pause 

11.45 Fiskeridirektoratet 

Innleiing og presentasjon Fiskeridirektoratet                                                                                             
Fiskeridirektør Liv Holmefjord 

Rømt oppdrettslaks – hvorfor  overvåke?                                                                                                     
Seniorrådgiver Olav Moberg 

Effektive tiltak etter rømming                                                                                                                          
Seniorrådgiver Monika Haugland 

Oppdrett og fjordmiljø                                                                                                                                    
Rådgiver Henrik Rye Jakobsen 

Spørsmål og drøfting. 

12.45 LUNSJ 

13.45 Havforskingsinstituttet 

Presentasjon Havforskningsinstituttet                                                                                                                    
Direktør Sissel Rogne                                                                                                                                                                                              

Status overvaking rømt laks                                                                                                                                                                            
Lakselus og trafikklys – vegen vidare                                                                                                                                                                                
Hindre miljøpåverknad med steril fisk  

Spørsmål og drøfting. 

14.45 Miljødirektoratet                                                                                                                                  

Presentasjon Miljødirektoratet                                                                                                                       
«Status og utfordringer i lakseforvaltningen»                                                                                                     
Direktør Ellen Hambro                                                                                                                                                                                                                                        

Spørsmål og drøfting. 

15.45 Pause 

16.00 Norsk Institutt for Naturforsking - NINA 

Innleiing og presentasjon                                                                                                                                    
Adm. Direktør Norunn Sæther Myklebust                                                                                                                                 
Miljødesign i vassdrag                                                                                                                                        
Forskningssjef Ingeborg Helland                                                                                                                                                                                                     

Rømming                                                                                                                                                                 
Forskar Geir Bolstad 

Spørsmål og drøfting. 



Tidspunkt      Tema 

17.00 Norges Jeger– og fiskerforbund - NJFF 

Presentasjon og NJFFs arbeid for villaks og sjøaure                                                                                 

Generalsekretær Espen Søilen, NJFF                                                                                                                                                      

Fokusområder og arbeid framover for villaksen og sjøauren                                                                   

Prosjektleder villaks NJFF,  Alv Arne Lyse                                                                                                                                                          

Spørsmål og drøfting. 

18.00  Slutt for dagen. 

19.30 Aperitif, Kulturinnslag og Festmiddag med smak av Hardanger  

Toastmaster Lars Børge Sæberg  

 

 

Program fredag 5. mai                                                                                                                             

Møteleiar:  Bjarte Erstad, styreleiar NJFF-Hordaland og forbundsstyremedlem NJFF    

Program lørdag 6. mai                                                                                                                             

Møteleiar:  Bjarte Erstad, styreleiar NJFF-Hordaland og forbundsstyremedlem NJFF    

Tidspunkt Tema 

09.00 Norske Lakseelver 

Om organisasjonen jobber og kva den ser som dei store utfordringane framover.                                                     
Pål Mugaas og/eller Erik Sterud  

Krava til pliktige organisering for elveeigarar i anadrome vassdrag, kva løysingar som kan velgast og 
erfaringar frå andre elvar.                                                                                                                                     
Vidar Børretzen, Nestleder i Norske Lakseelver  

Miljøforbetringar i regulerte vassdrag og oppfylging av vassforvaltingsplanar/pålegg etter naturforvalt-
ningsvilkår. Kva seier forvaltinga og korleis kan elveeigarlag/forpaktande foreningar best komme med 
i prosessen?                                                                                                                                                             
Roy Langåker, Miljødirektoratet  

Spørsmål og drøfting. 

10.30 Kaffepause og utsjekk rom 

11.00 Patogener hjå vill laksefisk i Lyseelva 2007 – 2016.                                                                                   
Kva veit vi om ILA virus på villfisk?                                                                                                             
Professor Are Nylund,  Biologisk institutt, Universitetet i Bergen 

Spørsmål og drøfting. 

11.30 Bergen Elveforum – ny giv for vassdragene i Bergen!                                                                                      
Terje Aarsand, leder Bergen Elveforum  

Spørsmål og drøfting. 

12.00 Genbank Hardangerfjord, status for arbeidet                                                                                                         
Forsker Håvard Lo, Veterinærinstituttet og Sven-Helge Pedersen, Hardangerfjord Villfisklag 

Spørsmål og drøfting. 

12.30 Status for villaksen og sjøauren på Vestlandet og i Norge                                                                     
Forskar Eva Torstad, Vitenskapelig råd for lakseforvaltning  

Spørsmål og drøfting.                                                          

12.55 Avslutning og oppsummering  

LUNSJ 



 

Velkomen til Hardanger i mai!! 


